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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik-e a katasztrófahiénák büntethetőségét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

„Videózták a strandolók a mentőket, akik egy férfi életéért küzdöttek” – állt a sajtó hasábjain a
megdöbbentő hír pár hónappal ezelőtt. Ezzel kapcsolatban – véleményem szerint jogosan – közölt
felháborodott hangnemű posztot az Országos Mentőszolgálat a Facebookon.

Egy 50 év körüli férfihez riasztották a mentőket, akit a Balatonból húztak ki. Amikor kiértek, a férfi
már nem lélegzett, a beteg életéért több mint másfél órán keresztül küzdöttek a szakemberek. A
poszt szerint rengeteg bámészkodó figyelte mindezt a parton, még annak ellenére is, hogy a mentők
takarókkal és fürdőlepedőkkel próbálták eltakarni előlük a betegellátást, illetve el is küldték őket.

„A katasztrófaturisták közül többen is teljes érzéketlenségükről tettek tanúbizonyságot, akik videóra
vették és fényképezték a mentést, de voltak olyanok is, akik gyermekükkel a karjukon nézték végig
a férfi életéért vívott ádáz küzdelmet” – írták.

Az  eset  óriási  lavinát  indított  el  és  tömérdek  kommentet  olvashattunk  mentődolgozóktól,
tűzoltóktól, rendőröktől arra vonatkozólag, hogy ez az eset egyáltalán nem egyedi volt, sőt sajnos
rendszeres.   A mentődolgozók elmondása  szerint  szinte  naponta  találkoznak olyan esettel,  ahol
például  egy  közterületen  történő  rosszullétnél,  sérült  ellátásnál  a  járókelők  gátlástalanul
bámészkodnak, de olyan is előfordul, hogy fényképeznek, videóznak is. Ez azon túl, hogy rendkívül
irritáló és tiszteletlen viselkedés, a mentők feladatellátását is nagy mértékben zavarja.

A fenti  ügy  után  jogosan  vetődik  fel  a  kérdés,  hogy  –  amiként  más  országokban  is  –  vajon
Magyarországon milyen büntetéssel lehetne távoltartani a katasztrófahiénákat?

Tisztelt Miniszter Úr!

Tervezi-e a Kormány – az ilyen felháborító esetek gyakorisága miatt  – a jogszabályi környezet



 
felülvizsgálatát,  illetve  megváltoztatását,  hogy  ezáltal  is  visszaszorítsák  az  ilyen  méltatlan
helyzeteket?

 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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